
Protokół Nr V/2015  

z obrad V sesji Rady Powiatu V kadencji, 

która odbyła się w sali konferencyjnej nidzickiego Ratusza 

w dniu 27 lutego 2015 r. 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu p. Elżbieta Góralska otworzyła obrady sesji o 

godzinie 12:00, następnie przywitała przybyłych gości w tym  Starostę- p. Grzegorza Napiwodzkiego, 

Wicestarostę- p. Lecha Brzozowskiego, Sekretarz- p. Elżbietę Bieniek, Skarbnik - p. Renatę Mróz, 

Burmistrza Nidzicy – p. Jacka Kosmalę, Wiceburmistrza – p. Leszka Śpiewaka , Przewodniczącego Rady 

Miejskiej – p. Pawła Przybyłka, dyrektorów i kierowników jednostek powiatowych, wydziałów Starostwa 

Powiatowego, przedstawicieli partii politycznych, przedstawicieli organizacji pozarządowych, służb 

mundurowych, przedstawicieli lokalnych mediów i wszystkich przybyłych, którzy zaszczycili sesję swą 

obecnością. 

 Przewodnicząca oświadczyła, że zgodnie z listą obecności w sesji uczestniczy 12 

radnych, co stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 

 Listy obecności radnych i przybyłych gości stanowią załączniki nr 1 i 2 do niniejszego protokołu. 

 

Ad.1. 

Przewodnicząca Rady p. E. Góralska stwierdziła, że porządek obrad został 

dostarczony radnym wraz z materiałami sesyjnymi w regulaminowym terminie. Następnie 

spytała, czy są do niego uwagi. 

Uwag do porządku obrad nie zgłoszono. 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

 

Porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji i przedstawienie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

3. Sprawozdanie z działalności Zarządu i wykonania uchwał Rady. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Informacja o bezrobociu w Powiecie Nidzickim. 

6. Sprawozdanie z działalności Komendy Powiatowej PSP - współpraca z OSP. 

7. Sprawozdanie Zarządu Powiatowego OSP. 

8. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1) zmian w budżecie powiatu na rok 2015, 

2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nidzickiego na lata 2015-2025, 

3) przyjęcia Programu profilaktycznego w zakresie promowania i wdrażania 

prawidłowych metod wychowawczych w stosunku do dzieci w rodzinach 

zagrożonych przemocą w rodzinie w Powiecie Nidzickim na lata 2015-2017, 

4) delegowania przedstawiciela Rady Powiatu do Powiatowej Społecznej Rady do 

spraw Osób Niepełnosprawnych, 

5) ustalenia wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie statków lub innych 

obiektów pływających, 

6) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowych do powiatowego zasobu 

nieruchomości, 

7) zmiany uchwały Nr XVIII/137/2012 Rady Powiatu w Nidzicy z dnia 27 kwietnia 

2012 r. w sprawie Regulaminu Organizacyjnego Starostwa Powiatowego                       

w Nidzicy, 

8) powołania Rady Społecznej działającej przy Zespole Opieki Zdrowotnej w Nidzicy, 

    -projekt- 
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9) obniżenia opłat za wydanie nowego dowodu rejestracyjnego pojazdu dla osób 

zamieszkałych w miejscowości Kozłowo przy ul. Leśnej obowiązanych do 

ubiegania się o nowy dowód rejestracyjny z powodu zmiany administracyjnej, 

10) określenia wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych należnych 

radnym Rady Powiatu w Nidzicy, 

11) ustalenia wynagrodzenia Starosty Nidzickiego. 

9.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

10.  Wolne wnioski. 

 

Ad. 2. 

Uwag do protokołu Nr IV/2015 nie zgłoszono, został przyjęty stosunkiem głosów 11- 

„za”, 0 – „przeciw”, 1 – „wstrzymujący się”. 

 

Ad. 3. 

p. Starosta przedstawił sprawozdanie z międzysesyjnej działalności Zarządu i wykonania 

uchwał Rady. Sprawozdanie to stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

Do obrad dołączyła radna Ewa Krzyżewska. Odtąd na sali obecnych było 13 radnych. 

 

Ponadto, p. Starosta przekazał następujące informacje: 

- odbyły się XVII Mistrzostwa Województwa Warmińsko-Mazurskiego Strażaków w 

Tenisie Stołowym. Indywidualnie M. Madej zajął I miejsce. Po raz kolejny Komenda 

PSP w Nidzicy zdobyła tytuł drużynowego Mistrza Województwa, 

- 26 lutego w nidzickiej hali widowiskowo-sportowej odbyły się Mistrzostwa Regionu III 

W-MSZS w koszykówce dziewcząt. W Mistrzostwach udział wzięły: 2 LO Giżycko, 

ZSZiO Nidzica, ZSO Nidzica. Zawody rozegrano w systemie „każdy z każdym”. 

Drużyna dziewcząt z Zespołu Szkół Ogólnokształcących pod opieką Pani Hanny Miller 

wygrała Mistrzostwa Regionu i jednocześnie awansowała do finału Mistrzostw 

Województwa. Drużyna z Zespołu Szkół Zawodowych i Ogólnokształcących dzięki 

zajęciu drugiego miejsca będzie walczyć w barażach o awans do finału.  

 

Ad. 4. 

p. Ryszard Kumelski przypomniał, że zwracał uwagę na przejście dla pieszych na ul. 

Olsztyńskiej przy Biedronce. Jest ono niebezpieczne – stwierdził. Słyszał bardzo dobrą 

propozycję od członka Zarządu na rozwiązanie tego problemu. Prosił, żeby się nad tym 

zastanowić. Podkreślił, że postawienie wyższego samochodu przy ulicy powoduje brak 

widoczności przy wyjeździe. 

p. Andrzej Bróździński zwrócił się z pytaniem do Starosty dotyczącym konkursu na 

stanowisko podinspektora w Wydziale Oświaty, Promocji, Rozwoju i Zarządzania 

Kryzysowego Starostwa Powiatowego w Nidzicy. Stwierdził, że przeanalizował dokładnie 

wymagania. Pół roku temu niezbędne było wykształcenie wyższe magisterskie pedagogiczne, 

a w ogłoszeniu w styczniu tego nie było. Było także wymagane 5 lat doświadczenia 

zawodowego, w tym 2 lata pracy w zawodzie, a w następnym konkursie już 2 lata. Zapytał, 

czy obniżył się poziom, bo zakres czynności się nie zmienił. 

Starosta Grzegorz Napiwodzki zaznaczył, że zakres czynności się zwiększył. 

p. Waldemar Słupski poinformował, że w Ośrodku Rehabilitacyjno –Edukacyjno -

Wychowawczym prowadzonym przez Polskie Stowarzyszenie na Rzecz Osób z 

Upośledzeniem Umysłowym Koło w Nidzicy odbyła się ewaluacja zewnętrzna 

przeprowadzona przez wizytatorów Kuratorium Oświaty z Olsztyna w terminie od 12 do 28 

stycznia 2015 r. Placówka ta realizuje koncepcję pracy ukierunkowaną na rozwój 
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wychowanków, a w planowaniu pracy uwzględnia wnioski z analizy badań zewnętrznych i 

wewnętrznych. W obszarach tych badanie zostało bardzo wysoko ocenione przez 

wizytatorów. Placówka w obu obszarach otrzymała najwyższą ocenę – A. p. Waldemar 

Słupski pogratulował Dyrektor Stowarzyszenia.  

p. Ewa Gałka podziękowała wszystkim partnerom za współpracę. Ocenę tę uważa za 

wspólny sukces. 

 

Ad. 5. 

Informację o bezrobociu w Powiecie Nidzickim przedstawiła Dyrektor Powiatowego 

Urzędu Pracy – p. Aleksandra Nowogórska. Prezentacja stanowi załącznik nr 4 do niniejszego 

protokołu. 

p. Andrzej Bróździński zapytał, jaka na dzień dzisiejszy jest kwota zasiłku dla 

bezrobotnych. 

p. Aleksandra Nowogórska odparła, że są trzy wysokości zasiłku: podstawowa, obniżona 

– do 80% i podwyższona – do 120 %. Wysokości są zależne od stażu pracy. Do 5 lat- 80%, 

powyżej 5 – do 20 lat – 100%, powyżej 20 lat – 120%. Zasiłek przysługuje po 

przepracowaniu roku. Nie pamięta dokładnie kwot, ale sprawdzi. 

p. Waldemara Słupskiego przeraża statystyka bezrobotnych po gimnazjum. Zapytał, jakie 

są powody, że młodzież nie podejmuje dalszej nauki. Uważa, że trzeba ją mobilizować do 

kontynuowania nauki.  

p. Aleksandra Nowogórska uważa, że nie można podać jednoznacznej odpowiedzi na to 

pytanie. Każdy sam podejmuje decyzję. Musi mieć przede wszystkim ambicję i motywację w 

domu. Szkoła i wychowawcy to drugi element, który może mieć na tę decyzję wpływ i 

właśnie rozpoczynają się rozmowy na temat doradztwa zawodowego w szkołach. Trzecią 

część winy przypisałaby trudnej sytuacji materialnej. Często młodzież mówi, że nie stać jej na 

dalsze kształcenie. 

Pytanie z sali zadał bezrobotny – p. Łukasz Szpejna. Stwierdził, że coraz więcej 

młodych ludzi ucieka z miasta. Zaznaczył, że jego rodzina posiada firmę transportową 

obsługującą wioski, więc zauważył, że z okolicy wyjechało ok. 1/3 ludności.  

Przewodnicząca Rady poprosiła o zadanie pytania odnośnie informacji PUP. 

p. Szpejna zaznaczył, że w Urzędzie Pracy za mało jest komunikatywności. Urzędnik 

nie stara się zrozumieć petenta. Czuje się pokrzywdzony przez PUP. Przedstawił swoją 

sprawę. W październiku zarejestrował się w urzędzie pracy jako bezrobotny. Chciał założyć 

własną działalność, ewentualnie znaleźć pracę jako kierowca autobusu. Wyznaczony miał 

termin potwierdzenia gotowości do podjęcia pracy na 20 października. Powiedział, że jest w 

trakcie pisania wniosku o dotację na własną działalność. Zainteresował się bonami na 

zasiedlenie i zaczął o nie pytać. Kolejna wizyta została mu wyznaczona  w grudniu. Za 2 dni 

otrzymał informację, że odbędzie się spotkanie w Klubie Pracy, ale nie jest obowiązkowe. 

Może jednak na nie przyjść. W tym samym terminie p. Szpejnie nałożyła się wizyta u lekarza. 

W konsekwencji nieobecności p. Szpejny na Klubie Pracy, usunięto go z ewidencji. Napisał 

wyjaśnienie i dołączył zwolnienie. Nic to nie dało, więc złożył odwołanie do Wojewody. 

Starosta Grzegorz Napiwodzki poprosił, aby p. Szpejna złożył do Starostwa stosowne 

pismo  w tej sprawie. Zostanie ono dokładnie rozpatrzone.  

Przewodnicząca Rady poprosiła p. Szpejnę o zadanie pytania. 

p. Ł. Szpeja  zapytał, czy Urząd Pracy jest dla bezrobotnych oraz, czy petent jest dla 

urzędnika, czy urzędnik dla petenta? 

p. Aleksandra Nowogórska odpowiedziała na pytanie radnego p. Andrzeja 

Bróździńskiego. Podała wysokości zasiłków dla osób bezrobotnych. Są to kwoty: 664,90 zł, 

831,10 zł i 997,40 zł, w zależności od okresu zatrudnienia. Następnie podziękowała za 

wystąpienie p. Szpejny, bo zwrócił on uwagę na bardzo ważną rzecz, że młodzi ludzie 
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uciekają. Absolwenci ZSO idą na studia, potem na dobre uczelnie i nie wracają. Żeby wrócili, 

muszą być dla nich oferty pracy i dobre wynagrodzenia. Na ten rok jest nadzieja na wiele 

ofert pracy. Trzeba wspierać inwestorów, którzy się pojawiają. W Kozłowie ma powstać 

zakład, który zatrudni 1000 osób. Chce mocno wierzyć  w to, że to się zrealizuje. Burmistrz 

Nidzicy też zapowiadał bardzo dużo miejsc pracy. Podziękowała jeszcze p. Szpejnie za to, że 

zwrócił uwagę na zbyt małą komunikatywność, brak rozmów. Mamy tylko 25 pracowników, 

za mało czasu na jedną osobę bezrobotną, dlatego bezrobotni mają wrażenie, że są 

niedoinformowani. Dodała, że kiedy się przychodzi się do urzędu, to jest bardzo dużo 

uprawnień, ale trzeba też pamiętać o obowiązkach. Obiecała Radzie Powiatu, że wyjaśni tę 

sprawę i przedstawi przy najbliższej okazji. 

 

Ad. 6. 

Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej – Mariusz Wilamowski 

przedstawił sprawozdanie z działalności Komendy Powiatowej PSP za rok 2014 – współpraca 

z OSP. Stanowi ono załącznik nr 5  do niniejszego protokołu. 

Pytań odnośnie sprawozdania nie było. 

 

Ad. 7. 

Sprawozdanie Zarządu Powiatowego OSP złożył Wiceprezes Stanisław Rabczyński.  

Poinformował, że OPS we współpracy z PSP organizuje Turniej Wiedzy Pożarniczej, w 

którym nasi uczniowie reprezentowali województwo w konkursie ogólnopolskim. 

Podziękował Starostwu, że zawody powiatowe odbywają się w ZSZiO, gdzie zawodnicy, 

opiekunowie i komisja konkursowa po turnieju otrzymuje posiłek. Zaznaczył, że w bieżącym 

roku Obchody Dnia Strażaka odbędą się w Janowie. W trakcie uroczystości wręczane są 

podziękowania, wyróżnienia i awanse dla strażaków. Jest to okazja do wymiany doświadczeń, 

jak również integracja. Strażacy bardzo chętnie uczestniczą w tych uroczystościach. 

Następnie p. Rabczyński przedstawił strukturę jednostek OSP: 

7 jednostek w Kozłowie , w tym 5 typu „S” (2 jednostki w systemie krajowym) 

4 jednostki w gminie Nidzica (Napiwoda  w systemie krajowym) 

3 jednostki w Gminie Janowo 

3 jednostki w Gminie Janowiec Kościelny (w systemie krajowym jednostka w Janowcu 

Kościelnym). 

System krajowy ma inne wymagania. Jednostki dostają dodatkowe niewielkie środki na 

działalność. Zdarzają się lata, kiedy mają znacznie większe dofinansowanie, czy doposażenie 

w sprzęt, który przeznacza Komendant Główny. Uważa, że w najbliższym czasie Kozłowo i 

Janowiec Kościelny powinny otrzymać samochody. Pozostałe gminy już je posiadają. 

Podkreślił, że OSP są na utrzymaniu gmin, a wynika to z ustawy o ochronie 

przeciwpożarowej. Stwierdził, że największym problemem w jednostkach OSP jest brak 

kierowców. Jeśli są, to pracują i nie mogą być cały czas do dyspozycji. 

Następnie p. Rabczyński odniósł się do udziału jednostek OSP w akcjach, jest to 28% 

zdarzeń. W porównaniu do średniej wojewódzkiej, to jest dużo poniżej.  

Uważa, że największym niepowodzeniem OSP było to, że nie udało się przeprowadzić 

zaplanowanych na 2014 r. Zawodów Powiatowych Młodzieżowych Drużyn Pożarniczych. 

Nie można było zorganizować drużyn. Każda z gmin zobowiązała się wystawić jedną drużynę 

w bieżącym roku.  

p. Stanisław Rabczyński dodał, że w ostatnich latach tak zmieniły się przepisy, że 

strażak OSP musi mieć odpowiedni sprzęt i przygotowanie takie, jak strażak PSP. W 

ubiegłym roku 40 strażaków OSP ukończyło szkolenia. Muszą oni mieć także ubezpieczenie. 

Środki na to przeznacza gmina. Każda z jednostek musi dysponować kilkunastoma tak 

przygotowanymi strażakami.  
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Na zakończenie p. Rabczyński podziękował strażakom i Komendantowi Powiatowemu 

PSP za współpracę. Zaznaczył, że Zarząd Powiatowy PSP to sztuczny twór, który nie ma 

biura, nie posiada środków, ale nimi dysponuje. Są to pieniądze głównie od sponsorów. 

Wymienił najhojniejszych z nich: Nadleśnictwo i Drehabud. 

Pytań do p. Stanisława Rabczyńskiego nie było. 

 

Ad. 8. 1) 

p. Renata Mróz omówiła projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie zmian w budżecie 

powiatu na rok 2015.  

Uwag i pytań odnośnie projektu uchwały nie było. 

Rada, w obecności 13 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę Nr V/29/2015 w 

sprawie zmian w budżecie powiatu na rok 2015, która stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. 8. 2) 

p. Renata Mróz omówiła projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Nidzickiego na lata 2015-2025. 

Uwag i pytań odnośnie projektu uchwały nie było. 

Rada, w obecności 13 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę Nr V/30/2015                      

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nidzickiego na lata 2015-

2025, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

 Ad. 8. 3) 

p. Anna Kalinowska omówiła projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie przyjęcia 

Programu profilaktycznego w zakresie promowania i wdrażania prawidłowych metod 

wychowawczych w stosunku do dzieci w rodzinach zagrożonych przemocą w rodzinie                     

w Powiecie Nidzickim na lata 2015-2017.  

Uwag i pytań odnośnie projektu uchwały nie było. 

Rada, w obecności 13 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę Nr V/31/2015                        

w sprawie przyjęcia Programu profilaktycznego w zakresie promowania i wdrażania 

prawidłowych metod wychowawczych w stosunku do dzieci w rodzinach zagrożonych 

przemocą w rodzinie w Powiecie Nidzickim na lata 2015-2017, która stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 8. 4) 

p. Anna Kalinowska omówiła projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie delegowania 

przedstawiciela Rady Powiatu do Powiatowej Społecznej Rady do spraw Osób 

Niepełnosprawnych. Na przedstawiciela Rady proponowana jest osoba p. Waldemara 

Słupskiego. Zaznaczyła, że p. Waldemar Słupski wyraził zgodę na pracę w tejże Radzie. 

Pytań i uwag odnośnie projektu uchwały nie było. 

Rada, w obecności 13 radnych stosunkiem głosów: 12 - „za”, 0 – „przeciw”, 1 – 

„wstrzymujący się”, podjęła uchwałę Nr V/32/2015 w sprawie delegowania 

przedstawiciela Rady Powiatu do Powiatowej Społecznej Rady do spraw Osób 

Niepełnosprawnych, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 8. 5) 

p. Agnieszka Szczepkowska omówiła projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie 

ustalenia wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie statków lub innych obiektów 

pływających. 

Uwag i zapytań odnośnie projektu uchwały nie było. 
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Rada, w obecności 13 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę Nr V/33/2015             

w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie statków lub innych 

obiektów pływających, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 8. 6) 

p. Iwona Urbanowicz omówiła projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie wyrażenia 

zgody na nabycie nieruchomości gruntowych do powiatowego zasobu nieruchomości. 

Nie zgłoszono uwag odnośnie projektu uchwały. 

Rada, w obecności 13 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę Nr V/34/2015             

w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowych do powiatowego 

zasobu nieruchomości, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 8. 7) 

p. Elżbieta Bieniek omówiła projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany uchwały 

Nr XVIII/137/2012 Rady Powiatu w Nidzicy z dnia 27 kwietnia 2012 r. w sprawie 

Regulaminu Organizacyjnego Starostwa Powiatowego w Nidzicy.  

Uwag i zastrzeżeń odnośnie przedstawionego projektu uchwały nie było. 

Rada, w obecności 13 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę Nr V/35/2015             

w sprawie zmiany uchwały Nr XVIII/137/2012 Rady Powiatu w Nidzicy z dnia 27 

kwietnia 2012 r. w sprawie Regulaminu Organizacyjnego Starostwa Powiatowego w 

Nidzicy, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 8. 8) 

p. Elżbieta Bieniek omówiła projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie powołania Rady 

Społecznej działającej przy Zespole Opieki Zdrowotnej w Nidzicy.  

Nie zgłoszono uwag odnośnie projektu uchwały. 

Rada, w obecności 13 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę Nr V/36/2015             

w sprawie powołania Rady Społecznej działającej przy Zespole Opieki Zdrowotnej w 

Nidzicy, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 8. 9) 

p. Grzegorz Gromański omówił projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie obniżenia 

opłat za wydanie nowego dowodu rejestracyjnego pojazdu dla osób zamieszkałych w 

miejscowości Kozłowo przy ul. Leśnej obowiązanych do ubiegania się o nowy dowód 

rejestracyjny z powodu zmiany administracyjnej. 

Uwag odnośnie w/w projektu uchwały nie było. 

Rada, w obecności 13 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę Nr V/37/2015             

w sprawie obniżenia opłat za wydanie nowego dowodu rejestracyjnego pojazdu dla osób 

zamieszkałych w miejscowości Kozłowo przy ul. Leśnej obowiązanych do ubiegania się o 

nowy dowód rejestracyjny z powodu zmiany administracyjnej, która stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 8. 10) 

p. Elżbieta Bieniek omówiła projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie określenia 

wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych należnych radnym Rady Powiatu w 

Nidzicy. Zaznaczyła, że po szczegółowej analizie została wypracowana ostateczna wersja 

projektu uchwały i przygotowana na dzisiejszą sesję. 

p. Andrzej Bróździński zaznaczył, że o ile pierwsze paragrafy są jasne, to nie może się 

zgodzić z wysokością diet. Zbyt duża jest rozbieżność między przewodniczącym, a radnym, 

to różnica 100%. W innych powiatach są to różnice 30-40%. Kontynuował, że na komisjach 
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radni otrzymali cztery propozycje wysokości diet. Czwarta była najbardziej adekwatna do 

zapisów uchwały Rady Miejskiej w Nidzicy. W propozycji trzeciej Zarząd ma więcej, niż w 

czwartej. Nie dziwi się, że Zarząd przychylił się do tej propozycji, ale dziwi się, czemu 

Zarząd decyduje o wysokości stawek. To jest w gestii Rady, a nie Zarządu. Najpierw powinni 

się radni wypowiedzieć. Przypomniał, że Starosta próbował już wchodzić w gestię Komisji 

Rewizyjnej. Proponował odrzucić tę uchwałę i pochylić się nad kwotami diet jeszcze raz. 

Zaznaczył, że uchwałę tę radni podejmą na lata, bo stawki będą automatycznie wzrastały. 

Starosta Grzegorz Napiwodzki odesłał p. Bróździńskiego do protokołu obrad Zarządu. 

Zarząd nie zatwierdzał wysokości diet. Przewodnicząca Rady z p. Sekretarz  przygotowały 

cztery propozycje. To radni wybrali na komisjach wariant trzeci. Starosta w te kwestie nie 

wnikał. Odniósł się także do wypowiedzi p. Bróździńskiego dotyczącej Komisji Rewizyjnej. 

Podkreślił, że nie wykonał telefonu do p. Krzyżewskiej jako Starosta, tylko jako radny. 

Zapytał, czy chciałaby pracować w Komisji Rewizyjnej. O wyborze Komisji Rewizyjnej nie 

decydował Starosta, to Rada ją wybrała. Dokumenty będące w posiadaniu biura Rady jasno tę 

sprawę precyzują. 

p. Janusz Kwiatek zauważył, że chodzi o to, iż Zarząd przedstawił cztery propozycje,            

a radni na komisjach zostali zapytani, którą wersję popierają. Wspomniał, że p. Andrzej 

Bróździński opowiedział się za czwartą, a p. Janusz Kwiatek – za trzecią. Komisje się na ten 

temat wypowiedziały. Każdy miał możliwość wyrazić swoje zdanie. 

p. Andrzej Bróździński stwierdził, że dostał takie same propozycje. W gestii 

Przewodniczącej Rady i p. Sekretarz było przygotowanie uchwały. Był za propozycją 

czwartą, bo są zbyt duże różnice w trzeciej. W Ostródzie różnica jest 30%. 

p. Elżbieta Góralska stwierdziła, że jeśli chodzi o projekt uchwały, był on po 

posiedzeniu Zarządu dyskutowany na komisjach. Odbyło się głosowanie i większością 

głosów przyjęto trzecią propozycję. Wpisana ona została w projekt uchwały. Przewodnicząca 

Rady zarządziła nad nim głosowanie. 

Rada, w obecności 13 radnych stosunkiem głosów: 12 – „za”, 1 – „przeciw”,                     

0 – „wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr V/38/2015 w sprawie określenia wysokości 

diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych należnych radnym Rady Powiatu                      

w Nidzicy, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 8. 11) 

p. Elżbieta Bieniek zaznaczyła, że projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie ustalenia 

wynagrodzenia Starosty Nidzickiego omawiany był na posiedzeniach komisji stałych. Uwag 

nie było. Analizowano wynagrodzenie w porównaniu do powiatów o tej samej wielkości. 

Starosta Nidzicki ma najniższe wynagrodzenie wśród Starostów z tych powiatów. 

Zaznaczyła, że od 2007 r. pozostało ono nie zmienione. 

p. Andrzej Bróździński zaznaczył, że jest przeciwny. Przypomniał, że zasiłek dla 

bezrobotnych wynosi 800 zł. Starosta natomiast na dzień dzisiejszy ma wynagrodzenie w 

wysokości 9170 zł.  1300 zł wynosi najniższe wynagrodzenie (do ręki). Uważa, że taka kwota 

jest zbyt wysoka. Dodał, że ma duże zastrzeżenia odnośnie Pana Starosty. Jedno z nich to 

zmiana regulaminu naboru do Wydziału Oświaty. Drugi powód – to niesprawiedliwy podział 

diet między radnymi. Uważa też, że jest zbyt duża ingerencja Starosty w nie swoje 

kompetencje. Zbyt dużo błędów Starosta już popełnił, dlatego ma duże zastrzeżenia. Zachęca 

do odwagi podczas głosowania. 

p. Ryszard Kumelski stwierdził, że Panu Staroście należy się podwyżka.  

Więcej uwag nie było. 

Rada, w obecności 13 radnych stosunkiem głosów: 11 – „za”, 1 – „przeciw”,                     

1 – „wstrzymujący się” podjęła uchwałę Nr V/39/2015 w sprawie ustalenia 

wynagrodzenia Starosty Nidzickiego, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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 Ad. 9. 

Starosta Grzegorz Napiwodzki wyraził myśl, że jedna interpelacja została już 

wyjaśniona.  

Następnie ustosunkował się do wypowiedzi p. Bruździńskiego. Poinformował, że 

pierwszy konkurs do Wydziału Oświaty ogłoszony był pół roku wcześniej – w ramach robót 

publicznych. Ustaliliśmy wymagania, które jak sądziliśmy, będą odpowiednimi na to 

stanowisko. Wpłynęły tylko cztery oferty. Poziom wiedzy i kwalifikacje tych osób zdaniem 

komisji konkursowej był naprawdę mizerny. Zatrudniono wybraną osobę na czas określony, 

żeby ją sprawdzić. Przed upłynięciem pół roku osoba ta doszła do wniosku, że ta praca 

niezbyt jej odpowiada. Zmuszeni byliśmy ogłosić następny konkurs. Rozmawiając o 

doświadczeniach z poprzedniego konkursu stwierdziliśmy, że być może poprzeczka jest zbyt 

wysoko. Padła propozycja, żeby obniżyć kryteria, żeby zgłosiło się więcej osób. Cztery osoby 

złożyły dokumenty, a na rozmowę zgłosiły się trzy. Złożył wśród nich dokumenty także 

Przewodniczący Rady Miejskiej. Po rozmowach kwalifikacyjnych komisja nie miała cienia 

wątpliwości, że p. Przybyłek wygrał w sposób zdecydowany. Po opinii komisji nie miał 

Starosta żadnych wątpliwości, z kim podpisuje umowę na okres sześciu miesięcy. Z 

pierwszych tygodni pracy p. Przybyłka Starosta jest bardzo zadowolony. Przy doborze 

pracowników zwraca uwagę na kompetencje, dyspozycyjność. Ma nadzieję, że nadal p. 

Przybyłek spełni jego oczekiwania i podpisze z nim kolejną umowę. Jest on przygotowany do 

pracy. Dyrektor PUP potwierdziła opinię o p. Przybyłku, ponieważ wcześniej go zatrudniała. 

Pan Starosta wymienił osoby zatrudnione w Starostwie w drodze konkursów w ciągu 

ostatnich trzech lat oraz przedstawił zmiany na stanowiskach kierowniczych w Wydziale 

Budownictwa i Ochrony Środowiska oraz Wydziale Oświaty. Stwierdził, że jest szczęśliwym 

kierownikiem, bo ocenia pracę tych ludzi bardzo pozytywnie. Nie są to kuzyni, rodziny, a 

ludzie bardzo dobrze przygotowani do objęcia tych stanowisk. W wyborze pracowników 

pomaga  Staroście komisja konkursowa.  

Dalej Pan Starosta podziękował radnym za podjęcie uchwały w sprawie wynagrodzenia. 

Daleki był od tego, żeby występować o podwyżkę. Czuje się usatysfakcjonowany. Miło mu, 

że ktoś motywuje do dalszej pracy i ją docenia.  

p. Elżbieta Góralska zauważyła, że niektórzy Wójtowie od dawna już mają wyższe 

wynagrodzenie od Starosty. 

p. Andrzej Bróździński zaznaczył, że zadał pytanie, dlaczego obniżony został wiek. To 

są wymagania niezbędne. Albo popełnił Starosta błąd w poprzednim naborze albo w tym. 

Zapytał, dlaczego obniżono staż do 2 lat. Nie wraca do poprzednich decyzji, tylko do tej 

ostatniej. Nie ma żalu do poprzednich kierowników. 

Starosta Grzegorz Napiwodzki poinformował, że p. Przybyłek ma 10 lat stażu pracy. 

Podtekstu tu nie było. Obniżone zostały wymagania, bo uznano, że poprzeczka jest zbyt 

wysoka. Wszystko po to, żeby zgłosiło się więcej chętnych. 

 

Ad. 10. 

p. Elżbieta Góralska przedstawiła radnym zaproszenie Zespołu Szkół 

Ogólnokształcących w Nidzicy i Nidzickiego Ośrodka Kultury na koncert galowy Festiwalu 

Prozy i Piosenki Francuskiej w dniu 14 marca 2015 r. o godz 16:00. 

 

p. Paweł Bukowski zaprosił radnych na wystawę plenerową, która odbędzie się w dniu 

6 marca br. 

 

p. Andrzej Bróździński zaprosił radnych na spotkanie z kandydatem na prezydenta- 

Andrzejem Dudą, które odbędzie się w poniedziałek o godz. 13:00. 
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Wiceburmistrz Nidzicy Leszek Śpiewak zaprosił zebranych na 1 marca na obchody 

Dnia Żołnierzy Wyklętych o godz. 9:00 przed budynkiem byłego Urzędu Bezpieczeństwa. 

 

p. Aleksandra Nowogórska poinformowała, że w środę PUP przeprowadził konferencję 

dla przedsiębiorców i pracodawców, której celem było zapoznanie z zagadnieniami 

dotyczącymi rozwoju i tworzenia miejsc pracy. Mówiono o funduszach, mikropożyczkach, 

pożyczkach, współpracy w pozyskiwaniu środków unijnych. OIP przybliżył problematykę 

zatrudnienia i jej instrumenty. Wszystkie gminy były reprezentowane, gościnnie była                     

Pani Wicemarszałek, która mówiła o potencjale lotniska w Szymanach. p. Aleksandra 

Nowogórska zaznaczyła, że PUP robi wszystko, żeby wspierać przedsiębiorczość. 

Pracodawcy dziękowali za to spotkanie. Obecnie jest duże zainteresowanie tym, o czym 

mówiono. 

 

p. Ryszard Kumelski stwierdził, że konferencja była przygotowana profesjonalnie. Sala 

była pełna. Uważa, że konferencja przyniesie wiele dobra dla naszego powiatu. 

 

Głos zabrał Burmistrz Nidzicy – Jacek Kosmala, który stwierdził, że weszliśmy w nowy 

etap. Włączają się w niego nowi partnerzy. Rusza budowa „Siódemki”, będzie kilka 

zakładów. Stwierdził, że swoją rolę Burmistrza traktuje poważnie. Wspomniał, że obiecał, iż 

te zakłady będą. Odniósł się do dyskusji na temat bezrobocia. Uważa, że winą tego, że ubywa 

ludzi są niskie płace. Inżynier budownictwa zarabia 3,5-4.000 zł, a za granicą pracownik 

fizyczny ma dwa razy tyle. Uważa, że tego nie da się załatwić na tej sali. Mówiono na 

konferencji, że mamy podnosić kwalifikacje, jakość, współpracować ze szkołami, wtedy 

będzie nas na to stać. Przy okazji spotkania z p. Cichoniem podnosili kwestie kosztów 

pracodawcy i możliwości przesunięcia ich na pracownika. Być może będzie to 

przedyskutowane. Za chwilę będą kolejne wybory i od nas zależy, kogo wybierzemy. Może 

właśnie kogoś takiego, jak ten młody człowiek, który dzisiaj wystąpił. Za chwilę będzie kilka 

nowych dużych budów, więc ludzie będą mieli pracę. Poinformował, że GHG prosi o 

pracowników. 

 

p. Waldemar Słupski podziękował za przeprowadzoną przez PUP konferencję. Uważa, 

że była bardzo znacząca dla pracodawców. ZDZ przedstawił bardzo dobrze możliwości 

kształcenia w ich szkole. Uważa, że konferencję przygotowano na najwyższym poziomie. 

Życzył, aby było takich więcej. Odniósł się do wypowiedzi o pracy i przeszkodach w jej 

podejmowaniu. Uważa, że młodzież ucieka, bo nie ma pracy, zarobki są niskie, a poza tym 

jest brak szacunku dla pracownika. Stwierdził, że trzeba robić coś w tym kierunku, jak 

również namawiać młodzież do nauki. Częstym powodem nie podejmowania nauki jest 

problem z dojazdem do szkoły.  

 

p. Paweł Bukowski zabrał głos w sprawie organizacyjnej. Prosił o poważne traktowanie 

osób zabierających głos podczas sesji i nie przeszkadzanie w takcie wystąpienia. 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Powiatu Elżbieta Góralska         

o godzinie 15:30 zamknęła V sesję Rady Powiatu. 

 

Na tym protokół zakończono.  

 

Protokołowała:    


